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JAARVERSLAG – RAPPORT ANNUEL 2019 

 

Statutaire Commissies - Commissions Statutaires 

 
RAAD VAN TOEZICHT 
 
In 2019 bestond de Raad van Toezicht uit de volgende leden: 

• Richard van Oerle (voorzitter) 

• Erik Bakker 

• Ignace Vernimme 

• Andries Quataert 

• Sandra Bauwens 

• Gerard van Hulst 

• Marjolein Driessen 
  
In de samenstelling van de Raad is in 2019 geen wijziging opgetreden. Iedereen heeft aangegeven ook 
het volgende jaar beschikbaar te zijn. 
  
Er waren per ultimo 2018 geen aanhangige klachten. In 2019 is één klacht ingediend, die nog in 
behandeling is. 
  
Richard van Oerle 
voorzitter 
 
COMITÉ DE SURVEILLANCE 
 
En 2019, le Comité de surveillance était composé des membres suivants : 
- Richard van Oerle (Président) 
- Erik Bakker 
- Ignace Vernimme 
- Andries Quataert 
- Sandra Bauwens 
- Gerard van Hulst 
- Marjolein Driessen 
  
Il n'y a pas eu de changement dans la composition du Comité en 2019. Tous les membres ont indiqué 
être également disponible l'année prochaine.  
  
Aucune plainte n'était en suspens à la fin de 2018. Une plainte a été déposée en 2019 et est toujours en 
cours de traitement. 
  
Richard van Oerle 
Président 
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BENELUX OVERLEGCOMMISSIE 
 
De BOC bestaat thans uit de volgende leden:  

• Franc Enghardt 

• Masja van der Galiën 

• Laurent Overath  

• Eric Bakker 

• Erik Stegeman  

• Eva Schelfaut 

• Nicolas Maes  

• Daphne Kroese  

• Eva De Pauw  

• Monika van Zijl  

• Pascaline  Debois 

• Johan Dedeckel (linkpersoon)  
 
De missie van de BOC is het bestendigen en waar mogelijk verbeteren van de communicatie tussen de 
IPO’s waar de BMM leden geregeld voor hun werkzaamheden mee te maken hebben enerzijds en de 
BMM als organisatie en de leden in de uitoefening van hun beroep anderzijds. Zij doet dit door het 
organiseren van een jaarlijks overleg met het BBIE/BOIP, het bijwonen met zusterorganisaties van de 
jaarlijkse EUIPO Users Group Meeting evenals van andere bijeenkomsten die aan de doelstellingen 
dienstig kunnen zijn. De BOC en haar subcommissies zijn voor de BMM leden het aanspreekpunt voor 
onderwerpen die betrekking hebben op het functioneren van en het communiceren met de bedoelde 
IPO’s.  
 
De BOC is het overlegorgaan tussen de BMM enerzijds en IPO’s waarmee de leden direct mee te maken 
hebben in hun dagelijkse werkzaamheden anderzijds, te weten het BBIE/BOIP maar ook WIPO en het 
EUIPO. 
 
Op 8 februari 2019 vond de jaarlijkse meeting tussen de BOC en het BBIE plaats, bij het BBIE in Den 
Haag, waarbij het BBIE door Hugues Derème, Pieter Veeze, Karin Winkel en Bas Elvers werd 
vertegenwoordigd. Door het BBIE werd een presentatie gegeven over de vernieuwde systemen en 
diverse statistieken. De BOC leden hebben tijdens deze meeting enkele knelpunten aangekaart bij het 
BBIE, waaronder de doorlooptijden van procedures, maar bijvoorbeeld ook het onverwachts staken van 
het uitgeven van certificaten van inschrijving.  
  
In april 2019 heeft Eric Bakker het BOC voorzitterschap overgedragen aan Franc Enghardt. Eric blijft wel 
lid van de BOC. Een aantal oudgedienden maakten dit jaar echter plaats voor nieuwe leden.  
 
De BOC was ook dit jaar weer vertegenwoordiger namens de BMM in de EUIPO Users Group Meeting in 
april en samen met de Wetgevingscommissie ook in een extra meeting in september, in verband met het 
Strategisch plan 2025 van het EUIPO.  
 
Tijdens de BMM najaarsvergadering in Gent heeft een eerste vergadering onder voorzitterschap van de 
nieuwe BOC voorzitter plaatsgevonden. De BOC kwam bijeen met (bijna) al haar nieuwe leden en tijdens 
deze meeting hebben wij nader met elkaar kennis gemaakt en van gedachten gewisseld over de 
werkzaamheden van de BOC en de verdeling van deze werkzaamheden onder de leden.  
 
Binnen de BOC zijn subcommissies actief en de opsplitsing was voorheen gebaseerd op Bureaus (een 
BBIE, EUIPO en WIPO subcommissie) en daarnaast een overkoepelende Modellencommissie. Tijdens 
de meeting in Gent is besloten om de subcommissies te clusteren naar onderwerp in plaats van naar 
Bureau en wel als volgt: Opposities en cancellations, Registratie en taksen, Modellen. De definitieve 
samenstelling van de subcommissies en de te ontwikkelen activiteiten wordt op de volgende BOC 
vergadering in 2020 vastgesteld.  
 
Franc Enghardt 
voorzitter 
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COMITÉ DE CONCERTATION BENELUX 
 
Le CCB est actuellement composé des membres suivants :  

• Franc Enghardt 

• Masja van der Galiën 

• Laurent Overath  

• Eric Bakker 

• Erik Stegeman  

• Eva Schelfaut 

• Nicolas Maes  

• Daphne Kroese  

• Eva De Pauw 

• Monika van Zijl  

• Pascaline Debois 

• Johan Dedeckel (personne de lien)  
 
La mission du CCB est de maintenir et, si possible d'améliorer, la communication entre d’une part, les 
Offices de PI avec lesquelles les membres de la BMM ont régulièrement à faire et d‘autre part la BMM en 
tant qu'organisation et ses membres dans l'exercice de leur profession. Pour ce faire, elle organise une 
concertation annuelle avec l'OBPI/BOIP, participe, avec les organisations sœurs, à la réunion annuelle 
du groupe d'utilisateurs de l'EUIPO, ainsi qu'à d'autres réunions qui peuvent être utiles aux objectifs. Le 
CCB et ses sous-comités sont pour les membres de la BMM le point de contact pour les questions 
relatives au fonctionnement des Offices de PI et à la communication avec ceux-ci.  
 
Le CCB est l'organe de concertation entre la BMM d'une part et les Offices de PI avec lesquels les 
membres sont directement impliqués dans leur travail quotidien d'autre part, c'est-à-dire l'OBPI/BOIP 
mais aussi l'OMPI et l'EUIPO. 
 
Le 8 février 2019, la réunion annuelle entre le CCB et l'OBPI a eu lieu à l'OBPI à La Haye. L'OBPI était 
représenté par Hugues Derème, Pieter Veeze, Karin Winkel et Bas Elvers. L’OBPI a fait une présentation 
sur les nouveaux systèmes et elle a présenté diverses statistiques. Au cours de cette réunion, les 
membres du CCB ont soulevé un certain nombre de points noirs à l’OBPI, notamment les délais de 
traitement des procédures, mais aussi, par exemple, l'arrêt inattendu de la délivrance des certificats 
d'enregistrement.  
  
En avril 2019, Eric Bakker a cédé la présidence du CCB à Franc Enghardt. Eric reste toutefois membre 
du CCB. Cette année, cependant, un certain nombre d'anciens ont fait place à de nouveaux membres.  
 
Cette année encore, le CCB a représenté la BMM à la réunion du groupe d'utilisateurs de l'EUIPO en 
avril et, avec la commission législative, à une réunion supplémentaire en septembre, en relation avec le 
plan stratégique 2025 de l'EUIPO.  
 
Une première réunion sous la présidence du nouveau président du CCB a eu lieu lors de la réunion 
d'automne de la BMM à Gand. Le CCB s’est réuni en présence de (presque) tous ses nouveaux 
membres et au cours de cette réunion, nous avons fait connaissance et échangé nos points de vue sur 
les travaux du CCB et la répartition de ces travaux entre les membres.  
 
Des sous-comités sont actifs au sein du CCB et la division était auparavant basée sur les Offices (un 
sous-comité de l’OBPI, de l'EUIPO et de l'OMPI) ainsi qu'un sous-comité global de Dessins et Modèles. 
Lors de la réunion à Gand, il a été décidé de regrouper les sous-comités par sujet plutôt que par office, 
comme suit : Oppositions et annulations, Enregistrement et taxes, Dessins et modèles. La composition 
finale des sous-comités et les activités à développer seront déterminées lors de la prochaine réunion du 
CCB en 2020.  
 
Franc Enghardt 
président 
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COMMISSIE KEURMERK   
  
In het verslagjaar is de samenstelling van de Commissie als volgt: 

• Marloes Spoor (voorzitter) 

• Merel Kamp (lid) 

• Maria-Gemma Huijnen (lid)  

• Dominique Marloye (lid)  

• Kasper Radstake (lid)  

• Bart Schweitzer (lid)  

• Barbara Braat (lid) 
 
In januari 2019 werden alle BMM-Keurmerkleden uitgenodigd voor de jaarlijkse opgaaf van het aantal 
behaalde punten conform de Regeling Vakbekwaamheid BMM-erkend gemachtigde over het jaar 2018.  
 
Afgelopen jaar was het eerste jaar dat de BMM-erkend gemachtigden via het leden gedeelte van de 
BMM website het aantal behaalde opleidingspunten diende te communiceren.  
 
De Keurmerkleden die niet of onvoldoende opleidingspunten hadden opgegeven over het jaar 2018, 
ontvingen van het secretariaat een waarschuwing met de mededeling om in de komende 12 maanden 
het vereiste aantal opleidingspunten in te halen. 
Het betrof hier 42 leden.  Als commissie gaan wij ervan uit dat dit grote aantal met name te maken heeft 
met de nieuwe systematiek van het aanmelden van de opleidingspunten.  
Ten einde de Keurmerk leden nogmaals dringend te informeren over het belang van het aanmelden van 
de opleidingspunten werd er in een nieuwsflash van de BMM specifiek aandacht besteed aan dit 
onderwerp. Tevens werd hiervan melding gemaakt tijdens de BMM ledenvergadering. 
 
Nu er tevens verbetering is aangebracht voor het uploaden van het aantal opleidingspunten zal dit 
hopelijk tot gevolg hebben dat dit aantal zal dalen. 
 
Om goed overzicht te houden over de administratie van de jaarlijkse opleidingspunten, werd er aan de 
achterzijde van de BMM website afgelopen jaar tevens hard gewerkt aan verbetering, in overleg met de 
PR commissie en het BMM secretariaat en in samenwerking met de internet provider van de BMM 
website. 
 
De Keurmerkleden die 2 opeenvolgende jaren (over 2017 en 2018) niet voldoende opleidingspunten 
hadden opgegeven ontvingen een bericht van schorsing. Het betrof hier 6 leden. Deze Keurmerkleden 
ontvingen hierover bericht van het BMM secretariaat. 
 
Steekproef onder Keurmerkleden 
In 2019 werden 20 BMM-Keurmerkgemachtigden geselecteerd om deel te nemen aan de jaarlijkse 
steekproef. In het kader van de permanente educatie werd deze leden verzocht het aantal opgegeven 
behaalde punten te onderbouwen met bewijsstukken.  
Naar aanleiding van het bestuderen van de stukken heeft de Commissie vastgesteld dat voor 2 leden 
geldt dat zij onvoldoende punten hadden behaald en zij werden uitgenodigd om het vereiste aantal 
punten in te halen.  
 
Steekproef op het gebruik van het Keurmerk 
De Commissie heeft ook in 2019 steekproefsgewijs het gebruik van het Keurmerk getoetst.  Hieruit 
kwamen 3 gevallen naar voren waarbij de commissie van mening was dat het Keurmerk onterecht dan 
wel onjuist werd gevoerd. Hierop is actie genomen door de commissie. 
 
In 2019 werden er 5 nieuwe aanvragen ingediend voor het Keurmerk waarvan 3 werden goedgekeurd, er 
nog 1 hangende is in afwachting op aanvullende informatie en er 1 werd afgewezen voor inschrijving in 
het Keurmerkregister.  Dit maakt dat het Keurmerkregister op het moment van opmaken van dit verslag 
een totaal van 220 leden kent. 
 
Tot slot werd in 2019 een nieuw lid aan de Keurmerk Commissie toegevoegd in de persoon van Barbara 
Braat. Wij wensen haar van harte welkom. 
  
Tenslotte nog mijn dank aan de Commissieleden voor hun inzet het afgelopen jaar.  
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Marloes Spoor 
voorzitter 
 
 
COMMISSION MARQUE DE CERTIFICATION  
 
Au cours de l'année considérée, la composition de la Commission était la suivante : 

• Marloes Spoor (Président) 

• Merel Kamp (membre) 

• Maria-Gemma Huijnen (membre)  

• Dominique Marloye (membre)  

• Kasper Radstake (membre)  

• Bart Schweitzer (membre)  

• Barbara Braat (membre) 
 
En janvier 2019, tous les titulaires de la marque de certification BMM ont été invités à la déclaration 
annuelle du nombre de points obtenus lors de l'année 2018, conformément au Règlement  compétence 
professionnelle mandataire agréé BMM.  
 
L'année dernière, pour la première fois, les membres agrées de la BMM ont dû communiquer le nombre 
de points obtenus via la section réservée aux membres du site web de la BMM.  
 
Les membres titulaires de la marque de certification BMM qui n'avaient pas communiqué leurs points ou 
qui n’avaient pas communiqué un nombre suffisant de points de formation pour l'année 2018 ont reçu un 
avertissement du secrétariat et il leur a été demandé de rattraper le nombre requis de points de formation 
dans les 12 prochains mois. 
Cela concernait 42 membres. En tant que commission, nous supposons que ce grand nombre est 
principalement dû au nouveau système d'enregistrement des points de formation.  
Afin d'informer d'urgence une fois de plus les titulaires de la marque de certification sur l'importance de 
l'enregistrement des points de formation, un flash d'information de la BMM a accordé une attention 
particulière à ce sujet. Cela a également été mentionné lors de la réunion des membres de la BMM. 
 
Maintenant que des améliorations ont été apportées au téléchargement du nombre de points de 
formation, il est à espérer que cela entraînera une diminution du nombre de titulaires en manque de 
points de formation. 
 
Afin de garder une bonne vue d'ensemble de l'administration des points de formation annuels, beaucoup 
de travail a été fait l'année dernière derrière les coulisses du site web de la BMM, en concertation avec la 
commission des relations publiques et le secrétariat de la BMM et en collaboration avec le fournisseur 
d'accès internet du site web de la BMM. 
 
Les titulaires qui n'avaient pas communiqué suffisamment de points de formation pendant deux années 
consécutives (2017 et 2018) ont reçu un avis de suspension. Il s’agit de 6 membres. Ces membres ont 
été avisés par le secrétariat de la BMM. 
 
Échantillonnage parmi les titulaires de la marque de certification BMM 
En 2019, 20 titulaires de la marque de certification BMM ont été sélectionnés pour participer à 
l'échantillon annuel. Dans le cadre de la formation continue, ces membres ont été invités à étayer le 
nombre de points communiqués par des pièces justificatives.  
Après avoir examiné la documentation, la Commission a constaté que 2 membres n’avaient pas obtenu 
suffisamment de points et ils ont été invités à rattraper le nombre de points requis.  
 
Échantillonnage sur l'utilisation de la marque de certification  
La Commission a continué en 2019 à effectuer des contrôles par échantillonnage sur l'utilisation de la 
marque de certification. Cela a révélé 3 cas dans lesquels la Commission était d'avis que la marque de 
certification avait été à tort ou incorrectement utilisée. La commission a pris des mesures à ce sujet. 
 
En 2019, cinq nouvelles demandes ont été introduites pour la marque de certification, dont trois ont été 
approuvées, une est toujours en attente d'informations complémentaires et une demande d’ inscription 
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au registre des Mandataires Agréés a été rejetée. Par conséquent, à la rédaction du présent rapport, le 
registre des Mandataires Agréés comptait au total 220 membres. 
 
Enfin, en 2019, un nouveau membre a été ajouté à la Commission Marque de Certification en la 
personne de Barbara Braat. Nous lui souhaitons la bienvenue. 
  
Enfin, je tiens à remercier les membres de la Commission pour leur dévouement au cours de l'année 
écoulée.  
 
Marloes Spoor 
Président 
 
COMMISSIE COMMUNICATIE EN PR  
 
De Commissie Communicatie en P.R.  is in 2019 op diverse manieren actief geweest om de BMM beter 
zichtbaar te maken. De commissie heeft ook in 2019 veel aandacht besteed aan de nieuwsbrief, onder 
meer door verbreding van de inhoud, interviews met nieuwe BMM-leden en door actieve medewerking 
van de andere commissies binnen BMM. Mede dankzij de input van de andere BMM commissies en de 
zeer gewaardeerde hulp van Kris Keymolen is het in 2019 gelukt de nieuwsbrief goed te vullen. 
 
In 2019 is vanuit de PR-Commissie ook weer veel energie gestoken in het verder aanpassen van de 
BMM website. Het doel is steeds geweest om tot een overzichtelijke website te komen met een 
verbeterde zoekfunctie, waarop BMM leden, commissieleden en het secretariaat eenvoudig informatie 
kunnen vinden en plaatsen.  
 
Vanuit de PR-Commissie heeft Yvonne Hamerling plaatsgenomen in de jury van de Wim Mak award.  
 
In 2020 zullen wij ons naast de lopende activiteiten (BMM News, student award, website, social media 
etc.) richten op nog meer externe zichtbaarheid van de BMM in de Benelux. Ook zullen wij weer met het 
Benelux Bureau spreken om te kijken hoe de BMM en het BBIE elkaar in praktische zin kunnen 
versterken  
 
Ik dank hierbij ook de commissieleden voor de geleverde inbreng het afgelopen jaar.  
 
Herwin Roerdink  
voorzitter 
 
 
COMMISSION COMMUNICATION ET RP  
 
En 2019, la Commission Communication et relations publiques a été active de diverses manières pour 
augmenter la visibilité de la BMM. La commission a continué en 2019 à consacrer beaucoup d'attention à 
la Newsletter, entre autres en élargissant son contenu, en interviewant les nouveaux membres de la 
BMM et en impliquant activement les autres commissions au sein de la BMM. Grâce en partie à la 
contribution des autres commissions de la BMM et à l'aide très appréciée de Kris Keymolen, nous avons 
réussi à bien remplir notre bulletin d'information en 2019. 
 
En 2019, la commission des relations publiques a également investi beaucoup d'énergie dans la 
poursuite de l'adaptation du site web de la BMM. L'objectif a toujours été d’arriver à un site web bien 
ordonné, avec une fonction de recherche améliorée, dans lequel les membres de la BMM, les membres 
des commissions et le secrétariat peuvent facilement trouver et placer des informations.  
 
Depuis la commission des relations publiques, Yvonne Hamerling a pris place dans le jury du prix Wim 
Mak.  
 
En 2020, en plus des activités en cours (BMM News, Student award, site web, médias sociaux, etc.), 
nous nous concentrerons sur une visibilité externe encore plus grande de la BMM au Benelux. Nous 
examinerons  également de nouveau avec l’Office Benelux comment la BMM et l'OBPI peuvent se 
renforcer mutuellement sur le plan pratique.  
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Je tiens à remercier les membres de la commission pour leurs contributions au cours de l'année écoulée.  
 
Herwin Roerdink  
président 
 
PROGRAMMACOMMISSIE  
 
Gedurende het verslagjaar 2019 werden twee bijeenkomsten georganiseerd: een voorjaars- en een 
najaarsvergadering (lustrum editie 45 jaar).  
 
Het prachtige kasteel van Clervaux werd ingewisseld voor het impressionerende Louwman Museum met 
een vergelijkbare grandeur. Bij binnenkomst in de hal kon men zich reeds vergapen aan een deel van de 
unieke automobielen. Het inhoudelijke deel vond plaats in het prachtige theatermuseum, alwaar Lidy-
Anne Jeswiet als dagvoorzitter een kundige doch strakke regie voerde over de lezingen die door 10 
uitmuntende sprekers werden voorgedragen. 
 
De dag begon met wegdromen bij de lezing van Peter van Rooy over de ins en outs in het 
hypercar/dreamcar segment alwaar men voor een miljoentje 1200pk aanschaft om snel van kantoor naar 
een bespreking te kunnen rijden. Hierna stond men even snel weer met beide benen op de grond toen 
Jaap Bremer een pakkend overzicht gaf van de dealerjurisprudentie en refererend merkgebruik, 
beeldend weergegeven in een onderhoudende presentatie met veel foto’s waarbij een groot scala aan 
automerken de revue passeerde. Aansluitend behandelde Olivier Vrins op eigen, duidelijke wijze 
verschillende uitspraken uit de automotive sector, variërend van Mitsubishi, de Cat/Tigercat zaak, de 
reparatieclausule in onder andere de Audi/Acacia zaak tot een omgekeerd VW-logo dat niet als inbreuk 
makend werd beschouwd. Uitermate interessant was de inbreng uit het publiek waardoor we nu weten 
dat de rechter in de Porsche-procedure op basis van ingediende onderzoeken heeft geconcludeerd dat 
het algemene publiek “specialist” interpreteert als “officiële dealer”. Vervolgens heeft Sophia Bonne de 
nieuwe mediation procedure, die door het EUIPO wordt aangeboden, uiteengezet aan de hand van de 
richtlijnen en ervaringen uit het publiek. 
 
Bij de Algemene Ledenvergadering was het hoogtepunt de speech van de nieuw benoemde voorzitter 
van de BMM, Johan Dedeckel, die iedereen tot lachen wist te brengen met zijn analyse van de 
vertrekkende en aantredende BMM bestuursleden aan de hand van hun auto’s (en enkele fietsen). De 
voorzitter (uit hetzelfde bouwjaar als de BMM) riep op tot overleg en samenwerking: de sleutel tot een 
mooie toekomst voor onze beroepsvereniging. 
 
Na de lunch boden Rogier de Vrey, Laure Chemla en Lisbeth Depypere een Benelux-breed inzicht over 
de oude en nieuwe trade secrets wetgeving en de EU richtlijn en zij maakten duidelijk waarom een 
duidelijke, betere wetgeving zo noodzakelijk is. Ellen Gevers schakelde over naar het modellenrecht in 
de automotive sector en bood een uitgebreid inzicht over de strategiebepaling bij het deponeren van 
modellen en de uiteenlopende en conflicterende absolute vereisten aan de weergave van een 
modeldepot. Zij riep op tot het invullen van de questionnaire van de EUIPO die recent verstuurd is, 
harmonisatie is zeer dringend nodig om het systeem van het Verdrag van Den Haag goed werkbaar te 
maken en houden. Een echte uitsmijter was de entertainende quiz van Bram Duivenvoorde en Daniel 
Haije over kleine lettertjes, reclameregels, emoticons in de autoreclamewereld waarbij de gelukkige 
winnaar van de quiz, Daan Teeuwissen, een (miniatuur) Volvo met caravan mee naar huis mocht nemen. 
Als autoliefhebber zal hij deze aanwinst vast een mooi plekje geven. 
 
De dag werd afgesloten met een gezellige borrel waarbij men ruimschoots in de gelegenheid werd 
gesteld om de indrukwekkende collectie auto’s van het museum te bekijken. 
 
Op donderdag 28 en vrijdag 29 november 2019 vond de BMM Najaarsvergadering – lustrumeditie 45 jaar 
– plaats in Gent, België. Met 296 deelnemers was deze bijeenkomst uitstekend bezocht. Het inhoudelijk 
programma van vrijdag werd afgetrapt door de onderhoudende, Gentse dagvoorzitter Christophe 
Bourgeois die ons meenam naar de tijd waarin Gent als stad gelijkstond aan Londen en Parijs, waar 
reeds in de 11e eeuw sprake was van oneerlijke handelspraktijken. Hugues Derème verzorgde de eerste 
lezing over het nieuwe BVIE en ontwikkelingen in het EU IP landschap. Paul Maeyaert en Marlous Stal-
Hilders gaven een duo-presentatie waaruit bleek dat de bescherming van niet-geregistreerde merken een 
onderwerp is waar verschillend over gedacht wordt. De aansluitende Cuberdon-attentie werd dan weer 
wel door iedereen gewaardeerd. Carina Gommers en Eleni Foscolos brachten een overzicht van de 
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jurisprudentie van het hof van Justitie waarbij veel grote merken als Red Bull, Adidas, BigMac, Apple, 
Neymar, Monopoly en VW de revue passeerden.  
 
Na de lunch bracht Sven Klos ons een onderhoudende IE-reis van Parijs waar de wereldtentoonstelling 
1878 de inspiratie was voor het Unieverdrag van Parijs, via de Berner Conventie en TRIPS naar de 
angels in EU-harmonisatie. Joeri Mombers gaf inzicht in de soft IP wereld bij Signify, wereldmarktleider in 
verlichting, waar alle vlakken van IE-rechten elkaar raken. Arnout Groen legde een aantal vraagstukken 
bloot die op merkenrechtelijk gebied ontstaan door de ontwikkelingen op het gebied van artificiële 
intelligentie. Na afloop van de lezingen werd de dag afgesloten met een gezellige borrel 
 
Willemijn Docter 
voorzitter 
 
 
COMMISSION PPROGRAMMATION  
 
Pendant l’année 2019 écoulée deux réunions pour les membres ont été organisées : la réunion de 
printemps et la réunion d’automne (jubilé de 45 ans)  
 
Le merveilleux château de Clervaux a cédé la place à l’impressionnant musée Louwman dont la 
grandeur égale celui du château. A l’entrée nous pouvions déjà nous pâmer d’admiration devant une 
partie des véhicules exclusifs. La partie académique a eu lieu dans le très joli théâtre du musée, où le 
président du jour, Lidy-Anne Jeswiet, a, d’une manière compétente et ferme, géré les présentations 
données par dix excellents orateurs. 
 
La journée a commencé par une présentation de Peter van Rooy qui a fait rêver nos membres car il nous 
a parlé des tenants et aboutissants du segment des hypercars/dreamcars où un million est échangé 
contre 1200CV afin de pouvoir se diriger rapidement de son bureau à une réunion. Jaap Bremer nous a 
vite remis les pieds sur terre par son excellent aperçu de la jurisprudence relative aux concessionnaires 
automobiles et à l’usage des marques en tant que référence. Cet exposé était illustré par des photos 
montrant une large gamme de marques de voitures. Ensuite, Olivier Vrins a, à sa façon toujours très 
claire, examiné différentes décisions dans le secteur automobile allant de   Mitsubishi, l’affaire 
Cat/Tigercat, la clause de réparation dans l’affaire Audi/Acacia jusqu’à un logo VW à l’envers qui n’était 
pas considéré comme portant atteinte à la marque. Particulièrement intéressant était l’apport du public 
qui nous a appris que le juge dans la procédure Porsche a, sur base d’enquêtes déposées, conclu que le 
public en général interprète le mot “spécialiste” comme se référant à un “concessionnaire officiel ». 
Ensuite, à l’aide des directives et de témoignages du public, Sophia Bonne a expliqué la nouvelle 
procédure de médiation offerte par l’EUIPO. 
 
Le clou de l’Assemblée Générale des Membres était le discours du nouveau président, Johan Dedeckel, 
qui a fait rire les membres par son analyse des membres démissionnaires et membres présents du 
Conseil d’administration sur base de leur voiture (et parfois vélo). Le président (conçu la même année 
que la BMM) a appelé à renforcer la concertation et collaboration : la clef pour un bel avenir de notre 
association professionnelle. 
 
Après le lunch, Rogier de Vrey, Laure Chemla et Lisbeth Depypere ont expliqué l’ancienne et la nouvelle 
législation en matière de secrets commerciaux dans les trois pays du Benelux, ainsi que la directive 
européenne. Ils nous ont fait comprendre la pure nécessité d’une nouvelle, meilleure législation. Ellen 
Gevers a enchaîné avec le droit des modèles dans le secteur automobile. Elle nous a donné une vision 
claire et complète des stratégies à adopter lors du dépôt d’un modèle et a attiré notre attention sur la 
diversité des exigences absolues parfois conflictuelles concernant la représentation des modèles. Elle a 
invité les membres à remplir le questionnaire récemment envoyé par EUIPO étant donné qu’une 
harmonisation devient urgente si l’on veut arriver à un système pratique et viable de l’Arrangement de la 
Haye.  En bouquet, la journée s’est terminée par le quiz divertissant de Bram Duivenvoorde et Daniel 
Haije sur les petits caractères, les règles en publicité et les émoticônes dans le monde publicitaire. 
L’heureux gagnant du quiz, Daan Teeuwissen, a pu emmener une Volvo (miniature) avec caravane. En 
tant qu’amateur de voitures il lui donnera certainement une place d’honneur. 
 
La journée a été clôturée par un agréable verre de l’amitié pendant lequel les membres ont eu l’occasion 
de visiter l’impressionnante collection de voitures du musée. 
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Le jeudi 28 et le vendredi 29 novembre s’est tenue dans la ville industrielle de Gand, la réunion jubilaire 
des 45 ans de la BMM. Pas moins de 296 personnes ont participé à cette réunion.  
Le programme académique de vendredi a commencé par un discours divertissant par le président 
gantois du jour, Christophe Bourgeois, qui nous a ramenés à une époque où Gand égalait des villes 
comme Londres et Paris et où il était déjà au 11ème siècle question de pratiques de commerce illicites. La 
première présentation était donnée par Hugues Derème qui nous a parlé de la nouvelle CBPI et des 
développements dans le paysage de la PI de l’UE. Paul Maeyaert et Marlous Stal-Hilders ont donné une 
présentation en duo qui a bien illustré les avis divergents existants sur la protection des marques non 
enregistrées. Le cadeau sous forme de cuberdons qui a suivi a été apprécié par tous. Carina Gommers 
et Eleni Foscolos ont donné un aperçu de la jurisprudence de la Cour de Justice pendant lequel 
beaucoup de grandes marques telles que Red Bull, Adidas, BigMac, Apple, Neymar, Monopoly et VW 
ont passé la revue. 
 
Après le lunch, Sven Klos nous a divertis par un voyage dans le monde de la PI commençant par Paris 
où l’exposition universelle de 1878 a inspiré la Convention d’Union de Paris, via la Convention de Berne 
et l’ADPIC, aux difficultés dans le domaine de l’harmonisation dans l’UE. Joeri Mombers a donné un 
aperçu du monde de la propriété intellectuelle chez Signify, leader mondial de l'éclairage, où tous les 
aspects des droits de propriété intellectuelle se rencontrent. Arnout Groen a exposé un certain nombre 
de questions qui se posent dans le domaine du droit des marques suite aux développements dans le 
domaine de l'intelligence artificielle. Après les discours, la journée s’est terminée par un agréable verre 
d’amitié.  
 
Willemijn Docter 
président 
 
 
COMMISSIE WETGEVING  
 
De samenstelling van de commissie in 2019 

• Tanguy de Haan, voorzitter  

• Marlies Wiegerinck, vice-voorzitter 

• Frédérique Wentholt 

• Michiel Haegens 

• Kris Keymolen, coördinator 

• Jeroen Muyldermans 

• Rutger Stoop 

• Franc Enghardt 

• Lars Bakers 

• Paul Maeyaert, linkpersoon bestuur 

• Jan Jacobi (passief lid) 

• Léon Dijkman (passief lid) 
 
Overzicht activiteiten 2019 (en begin 2020) 
01-16.01.2019 Commissie – bespreking van en input op EUIPO ontwerpen CP8 (Use of a trade mark 

in a form differing from the one registered) en CP9 (Distinctiveness of shape marks 
containing other elements when the shape itself is non-distinctive) 

Jan – mar 2019 Commissie – bespreking Consultation on design protection in the EU 
09.01.2019 Tanguy – contact met BBIE over Benelux modellen 
10.01.2019 Commissie – call over Consultation on design protection in the EU 
04.02.2019 Commissie – twee vragen aan de leden over Consultation on design protection in the 

EU 
26.03.2019 Tanguy en Paul – input van INTA, ECTA en Marques over Consultation on design 

protection in the EU 
28.03.2019 Commissie (Kris) – inlevering questionnaire Consultation on design protection in the 

EU 
29.01.2019 Tanguy – Conference call met EUIPO over CP9 
07.02.2019 Marlies en Tanguy – BMM Newsflash over nieuwe BVIE in werking op 1 maart 2019 
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21-22.03.2019 Tanguy en Johan – European Sister Association Meeting in Keulen, Duitsland 
10.04.2019 Paul, Michiel en Tanguy – Vergadering met het BMM Bestuur (Den Haag) 
11.04.2019 BMM Voorjaarsvergadering (Den Haag) 
Apr – mei 2019  Commissie – Commentaar over EUIPO Draft Guidelines 2019 
28.05.2019 Oproep leden over EUIPO Draft Guidelines 2019 
13.09.2019 Marlies en Franc – Deelname aan EUIPO User Group Meeting in Alicante  
Aug –Sep 2019 Commissie – voorbereidingen op een no deal Brexit op 1 November 2019 
30.09.2019 BMM Newsflash i.v.m. Brexit 
Sep –Oct 2019 Commissie – Draft EUIPO Board of Appeal Rules of Procedure  
Oct 2019 Commissie – bespreking van en input op EUIPO ontwerp CP11 (New types of trade 

marks) 
08.11.2019 Jeroen – Wim Mak Award jury 
29.11.2019 Commissie – Najaarsvergadering in Gent 
13.12.2019 BMM Newsflash i.v.m. EC raadpleging EU modellen-regelgeving 
 

*** 
Jan 2020 Commissie – bespreking van en input op EUIPO ontwerp CP12 (Evidence in Trade 

Mark Appeal Proceedings: filing, structure and presentation of evidence, and the 
treatment of confidential evidence) 

Jan – Feb 2020 Commissie – WIPO consultatieronde over impact van artificiële intelligentie op IP 
2020  Jeroen en Franc – Deelname aan SQAP sessies bij EUIPO in Alicante 
 
 
COMMISSION LEGISLATION  
 
La composition de la commission en 2019 

• Tanguy de Haan, président 

• Marlies Wiegerinck, vice-président 

• Frédérique Wentholt 

• Michiel Haegens 

• Kris Keymolen, coordinateur 

• Jeroen Muyldermans 

• Rutger Stoop 

• Franc Enghardt 

• Lars Bakers 

• Paul Maeyaert, personne de lien  

• Jan Jacobi (membre passif) 

• Léon Dijkman (membre passif) 
 
Aperçu des activités 2019 (et début 2020) 
01-16.01.2019 Commission - discussion et contribution aux projets CP8 (Use of a trade mark in 

a form differing from the one registered) et CP9 (Distinctiveness of shape marks 
containing other elements when the shape itself is non-distinctive ) de l’EUIPO 

Janvier - mars 2019  Commission - discussion Consultation on design protection in the EU 
09.01.2019   Tanguy - contact avec l’OBPI au sujet des modèles Benelux  
10.01.2019  Commission -  conférence téléphonique sur Consultation on design protection in 

the EU  
04.02.2019  Commission - deux questions aux membres sur Consultation on design 

protection in the EU  
26.03.2019  Tanguy et Paul - contribution de l'INTA, de l'ECTA et de Marques sur 

Consultation on design protection in the EU  
28.03.2019  Commission (Kris) – remise du questionnaire Consultation on design protection 

in the EU  
29.01.2019   Tanguy - Conférence téléphonique avec l'EUIPO sur le CP9 
07.02.2019  Marlies et Tanguy - BMM Newsflash sur la nouvelle CBPI en vigueur le 1er mars 

2019 
21-22.03.2019   Tanguy et Johan - European Sister Association Meeting à Cologne, Allemagne 

https://www.tmdn.org/network/documents/10181/61504/Draft+CP12+-+Evidence+in+TM+appeal+proceedings/6fb87896-7e7d-48b4-99bb-4b3fb0fed6e4
https://www.tmdn.org/network/documents/10181/61504/Draft+CP12+-+Evidence+in+TM+appeal+proceedings/6fb87896-7e7d-48b4-99bb-4b3fb0fed6e4
https://www.tmdn.org/network/documents/10181/61504/Draft+CP12+-+Evidence+in+TM+appeal+proceedings/6fb87896-7e7d-48b4-99bb-4b3fb0fed6e4
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10.04.2019  Paul, Michiel et Tanguy - Réunion avec le Conseil d'administration de la BMM 
(La Haye) 

11.04.2019   Réunion de printemps de la BMM (La Haye) 
Avr - Mai 2019  Commission - Commentaires sur EUIPO Draft Guidelines 2019 (le projet de 

directives 2019 de l'EUIPO) 
28.05.2019   Appel aux membres sur le projet de directives 2019 de l’EUIPO  
13.09.2019  Marlies et Franc - Participation à EUIPO User Group Meeting (la réunion du 

groupe d'utilisateurs de l'EUIPO) à Alicante  
Août-Septembre 2019 Commission - préparations à un "no deal" Brexit au 1er novembre 2019 
30.09.2019 BMM  BMM Newsflash relatif au Brexit 
Sep - Oct 2019   Commission - EUIPO Board of Appeal Rules of Procedure  
Oct 2019  Commission - discussion et contribution au projet CP11 de l'EUIPO (new types 

of trade marks) 
08.11.2019   Jeroen - Jury du prix Wim Mak 
29.11.2019   Commission - Réunion d'automne de la BMM à Gand 
13.12.2019  BMM Newsflash sur la consultation de la CE sur la réglementation des dessins 

et modèles de l'UE 
*** 

 
Jan 2020  Commission - discussion et contribution au projet CP12 de l'EUIPO (Evidence in 

Trade Mark Appeal Proceedings: filing, structure and presentation of evidence, 
and the treatment of confidential evidence)  

Janvier - Février 2020 Commission - Consultation de l'OMPI sur l'impact de l'intelligence artificielle sur l
   a PI 
   Jeroen et Franc - Participation aux sessions SQAP à l'EUIPO à Alicante 
 
 
REDACTIECOMMISSIE BMM BULLETIN  
 
In 2019 zijn de volgende nummers van het BMM Bulletin verschenen: 
 
2019/1  Follow the money  
2019/2   Non-traditional trademarks 
2019/3   Kroniek / Fenêtre sur Cours 
 
Wim Mak-award 
Voor de Kroniek 2018 heeft de Redactiecommissie tijdens de Najaarsvergadering in Gent de Wim Mak-
Award uitgereikt gekregen, voor de Kroniek zelf, maar vooral ook als bekroning van het vele en harde 
werk dat gemoeid gaat met het samenstellen en publiceren van de BMM-Bulletins. 
 
Samenstelling – wijzigingen 
Hoewel niet alle wijzigingen in het verslagjaar 2019 hebben plaatsgevonden, vermeld ik voor het 
volledige beeld zowel de wijzigingen in de samenstelling in 2018 als 2019. 
 
De volgende leden zijn teruggetreden in 2018 / 2019: 
Marten Bouma is per september 2019 teruggetreden als voorzitter en lid. Wel blijft hij zijn terugkerende 
rubriek ‘Bescherming in het buitenland’ schrijven. Marjolein Driessen heeft de voorzittershamer 
overgenomen. Maarten Haak is eind 2018 teruggetreden als lid, Bert-Jan van den Akker en Arnout Groen 
eind 2019 (allen advocaat, NL). 
 
De volgende leden zijn in 2018 en 2019 toegetreden: 

• Sarah Van den Brande (BE / advocaat) 

• Landine Varela  (NL / advocaat) 

• Joost Becker  (NL / advocaat) 

• Maarten Rijks  (NL / advocaat) 

• Bart ten Doeschate (NL / gemachtigde) 

• Elise Menkhorst  (NL / advocaat) 

• Sabin Tigu  (NL / advocaat) 
 

https://www.tmdn.org/network/documents/10181/61504/Draft+CP12+-+Evidence+in+TM+appeal+proceedings/6fb87896-7e7d-48b4-99bb-4b3fb0fed6e4
https://www.tmdn.org/network/documents/10181/61504/Draft+CP12+-+Evidence+in+TM+appeal+proceedings/6fb87896-7e7d-48b4-99bb-4b3fb0fed6e4
https://www.tmdn.org/network/documents/10181/61504/Draft+CP12+-+Evidence+in+TM+appeal+proceedings/6fb87896-7e7d-48b4-99bb-4b3fb0fed6e4
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Daarnaast hebben we in 2018 versterking gekregen van Mariska Jansen (deLex) in de functie van 
secretaris van de redactie. 
 
We hebben een enthousiast, relatief jong en deskundig team van redacteuren dat idealiter in 2020 nog 
wordt uitgebreid met een of enkele (liefst Belgische) leden. 
 
Plannen/doelstellingen 
Eind 2019 heeft de redactie gekeken naar de mogelijkheden om het Bulletin te verduurzamen, waarbij 
bijvoorbeeld gekeken kan worden naar de aantallen Bulletins die worden gestuurd naar verschillende 
leden van hetzelfde kantoor. Er zal worden geïnventariseerd of (bepaalde) leden behoefte hebben aan 
een papieren versie van het Bulletin of (enkel) aan een digitale versie zoals die nu via het ledengedeelte 
van de BMM-website te raadplegen is. 
 
Daarnaast wordt bekeken of de vertalingen van het Kronieknummer efficiënter kunnen worden ingericht, 
zowel naar benodigde tijd alsook kosten.  
 
Tot slot is het voornemen om het (verschijnen van het) Bulletin meer onder de aandacht te brengen van 
de BMM-leden, bijvoorbeeld door vaker een nieuwsbericht naar buiten te brengen dat het Bulletin is 
verschenen, o.a. via sociale media. 
 
Marjolein Driessen 
voorzitter 
 
 
 
COMMISSION DE RÉDACTION BULLETIN BMM 
 
 
Les numéros suivants du Bulletin de la BMM ont été publiés en 2019 : 
 
2019/1 Follow the money 
2019/2 Non-traditional trademarks  
2019/3 Chronique / Fenêtre sur Cours 
 
Prix Wim Mak 
Pour 2018, la commission de rédaction a reçu le prix Wim Mak lors de la réunion d'automne à Gand, 
pour la Chronique elle-même, mais surtout pour couronner le travail considérable et acharné de 
compilation et de publication des Bulletins de la BMM. 
 
Composition - changements 
Bien que tous les changements n'aient pas eu lieu au cours de l'année de référence 2019, pour avoir une 
vue d'ensemble, je mentionne à la fois les changements de composition en 2018 et en 2019. 
 
Les membres suivants se sont retirés en 2018 / 2019 : 
Marten Bouma s’est retiré de son poste de président et de membre avec effet à partir de septembre 
2019. Il continuera cependant à écrire sa rubrique récurrente "Protection à l'étranger". Marjolein Driessen 
a succédé à la présidence. Maarten Haak a quitté son poste de membre fin 2018, Bert-Jan van den 
Akker et Arnout Groen à la fin 2019 (tous avocats, NL). 
 
Les membres suivants ont adhéré en 2018 et 2019 : 

• Sarah Van den Brande (BE / avocat) 

• Landine Varela (NL / avocat) 

• Joost Becker (NL / avocat) 

• Maarten Rijks (NL / avocat) 

• Bart ten Doeschate (NL / mandataire) 

• Elise Menkhorst (NL / avocat) 

• Sabin Tigu (NL / avocat) 
 
En sus, en 2018, nous avons été renforcés par Mariska Jansen (deLex) au poste de secrétaire de 
rédaction. 
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Nous disposons d'une équipe enthousiaste, relativement jeune et compétente de rédacteurs, qui devrait 
idéalement être élargie en 2020 d’un ou de quelques membres (de préférence belges). 
 
Plans/objectifs 
Fin 2019, les rédacteurs ont étudié les possibilités de rendre le Bulletin plus durable, par exemple en 
examinant le nombre de Bulletins envoyés aux différents membres d'un même bureau. Un inventaire 
sera fait pour déterminer si (certains) membres ont besoin d'une version papier du Bulletin ou 
(seulement) d'une version numérique telle qu'elle est actuellement consultable via la section membres du 
site web de la BMM. 
 
En outre, il sera examiné si les traductions du numéro de la Chronique/Fenêtre sur cours peuvent être 
mises en place de manière plus efficace, tant en termes de temps nécessaire que de coût.   
 
Enfin, l'intention est d'attirer davantage l'attention des membres de la BMM sur la publication du Bulletin, 
par exemple en publiant plus souvent un message sur la parution du Bulletin, y compris par le biais des 
médias sociaux. 
 
Marjolein Driessen 
Président 
 
YOUNG MEMBERS COMMISSIE  
 
Het mission statement van de commissie is: Een laagdrempelig platform creëren voor de jongere 
(toekomstige) BMM leden (tot 36 jaar) met activiteiten toegespitst op hun professionele ontwikkeling en 
de uitbreiding van hun netwerk. 
 
Young BMM heeft het 2e jaar in zijn bestaan de bekendheid onder de “jongere” BMM leden vergroot. De 
tweede inhoudelijk bijeenkomst heeft plaatsgevonden in Den Haag tijdens de voorjaarsvergadering. 
Tijdens deze Young BMM bijeenkomst Expand Your Network During Networking Meetings hebben we 
ingezoomd op wat je kunt doen om nog soepeler te bewegen tijdens netwerkbijeenkomsten.  
 
Daarnaast is er een gezellige zomerborrel in de vorm van een “pub quiz” in Antwerpen in augustus 
georganiseerd voor de Young BMM leden. 
 
De belangstelling voor beide avonden was groot. Wij hopen dan ook dit in 2020 te kunnen herhalen. 
 
Ingrid de Groot 
voorzitter 
 
 
COMMISSION YOUNG MEMBERS  
 
La mission de la commission est la suivante : créer une plate-forme à la portée de tous les jeunes (futurs) 
membres de la BMM (jusqu'à 36 ans) avec des activités axées sur leur développement professionnel et 
l'élargissement de leur réseau. 
 
Au cours de sa deuxième année d'existence, Young BMM s’est davantage fait connaître parmi les 
"jeunes" membres de la BMM. La deuxième réunion de fond a eu lieu à La Haye pendant la réunion de 
printemps. Au cours de cette réunion Young BMM Expand Your Network During Networking Meetings, 
nous avons zoomé sur ce que vous pouvez faire pour faciliter le contact pendant les réunions de réseau.  
 
En août, nous avons également organisé pour les membres Young BMM un drink d'été sous la forme 
d'un "pub quiz" à Anvers. 
 
Il y a eu beaucoup d'intérêt pour les deux soirées. Nous espérons pouvoir le répéter en 2020. 
 
Ingrid de Groot 
président
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BENELUXSTICHTING BEROEPSOPLEIDING VOOR MERKEN- EN MODELLENRECHT 
 
De visie van BBMM is: het verzorgen van een opleiding, afgesloten met een examen, om cursisten in 
staat te stellen om zelfstandig de beroepspraktijk van Benelux Merken- en Modellengemachtigde uit te 
oefenen. 
 
Samenstelling stichtingbestuur  
Het bestuur van Stichting BBMM bestaat uit: Willem Leppink (voorzitter), Lidy-Anne Jeswiet 
(penningmeester), Ellen Gevers (secretaris), Milca Graver-de Looper; Ruth Vermeire, Ralph Thomas en 
Ignace Vernimme. In mei 2019 trad Merel Kamp toe tot het bestuur. 
 
De dagelijkse coördinatie van het onderwijs was in 2019 in handen van de onderwijscoördinatoren Ellen 
Gevers, Merel Kamp, Ruth Vermeire en Ignace Vernimme. De examencommissie bestaat uit Milca 
Graver-de Looper, Erwin Haüer en Ralph Thomas. 
 
Prof. Paul Geerts (Rijksuniversiteit Groningen) en prof. Marie-Christine Janssens (Katholieke Universiteit 
Leuven) zijn als hoofddocenten bij de beroepsopleiding betrokken 
 
Hoofddocent van de paralegalcursus is Annerie Beentje.  
 
Naast haar rol als secretaris bij BBMM, trad Ellen Gevers in 2019 toe tot het bestuur van de BMM en 
fungeert als contactpersoon tussen BBMM en BMM. 
 
Het secretariaat voor BBMM wordt gevoerd door Assistance Office SWAN met Monique van Schevicoven 
als accountmanager. 
 
Beroepsopleiding Merken- en Modellengemachtigden  
Opleiding 2018-2019 
Op 15 februari 2019 startten 19 cursisten aan het tweede jaar van de opleiding, dat bestaat uit 7 
bijeenkomsten gedurende het jaar en een facultatieve examentraining in december.  
 
Tijdens dit tweede jaar hebben twee Franstalige kandidaten deelgenomen, waarvoor tijdens de lessen 
tolken aanwezig waren. BBMM is de BMM zeer erkentelijk voor de financiële bijdrage die deze vertaling 
van alle lessen mogelijke maakt.  
 
Twee kandidaten hebben door persoonlijke omstandigheden het mondeling examen afgelegd eind 
november 2019. De overige kandidaten deden dat op 17 januari 2020. In totaal hebben 16 kandidaten 
het mondeling gedaan, waarvan 3 kandidaten het herexamen zullen doen in maart 2020. 
 
Opleiding 2019-2020 
In januari 2019 ging een nieuwe opleiding met 19 kandidaten van start. De cursisten volgen 28 
verschillende lessen gedurende 14 dagen op diverse locaties in Nederland en België. Op 6 december 
2019 werd het eerste jaar afgesloten met een schriftelijk examen waaraan 21 kandidaten deelnamen, 
waaronder twee herkansers uit de opleiding 2018-2019. Op 21 december konden alle cursisten worden 
gebeld met het positieve nieuws dat zij zijn geslaagd voor het schriftelijk examen. Het tweede jaar van de 
opleiding gericht op vaardigheden begint op 14 februari 2020. 
 
Franstalige opleiding 
In 2019 ging een werkgroep aan de slag om een Franstalige opleiding, die in 2024 van start gaat, voor te 
bereiden.  De werkgroep bestond in 2019 uit: Lidy-Anne Jeswiet, Marie-Christine Janssens, Ignace 
Vernimme vanuit BBMM en Johan Dedeckel, François Uyttenhove en Paul Maeyaert vanuit de BMM. De 
ondersteuning van de werkgroep werd gedaan door Monique van Schevicoven. 
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De werkgroep heeft een tijdslijn opgesteld voor de komende jaren. Tevens is contact gezocht met een 
potentiële hoofddocent en is tijdens de BMM Najaarsvergadering in november een oproep gedaan om 
Franstalige leden voor de werkgroep te werven. Dat heeft geleid tot een aantal enthousiaste 
aanmeldingen. Begin 2020 zal een enquête worden gehouden om de wensen en behoeften te peilen. 
  
Losse modules 
Een groot deel van de lessen van het eerste jaar kan door geïnteresseerden als module worden gevolgd. 
In 2019 schoven geïnteresseerden in totaal 20 maal aan bij een van de lessen. Ook in 2020 wordt het 
volgen van modules weer gepromoot. 
 
Cursus voor paralegals 
In  2019 werd wederom een tweedaagse Paralegalcursus gegeven in Amsterdam met 23 deelnemers. 
De cursus is een basiscursus die inzicht geeft in de formaliteiten en processen binnen de merkenpraktijk, 
en de wettelijke achtergrond aan de hand van veel voorbeelden uit de praktijk. 
 
Op 12 september werd, eveneens in Amsterdam, een succesvolle Masterclass voor Paralegals 
gehouden, waaraan 30 personen deelnamen. Tijdens deze middag werd een aantal actuele en 
praktische onderwerpen besproken: Collectieve- en certificeringsmerken, de registratie van Stage names 
en andere personamerken en de plantenrasbenamingenweigeringsgrond. 
 
Dank 
De opleiding is een prachtig voorbeeld van “voor merkenmensen, door merkenmensen”. Meer dan 
zeventig mensen, leveren, ook voor een aanzienlijk deel belangeloos, hun bijdrage om te zorgen dat er 
jaar in jaar uit een zeer professionele opleiding staat. De inspanningen van velen, ook in de afgelopen 
jaren, hebben ertoe geleid dat de BBMM weer in rustiger financieel vaarwater is, de opleiding in de 
goede verhouding focust op wat belangrijk is voor het vak van merken- en modellengemachtigde, passie 
voor het vak overbrengt, nog steeds prachtige en goede examens organiseert en bovendien hard werkt 
aan de Franstalige opleiding. Veel dank is het bestuur verschuldigd aan de hoofddocenten Marie-
Christine Janssens en Paul Geerts,en aan alle docenten, die samen de beroepsopleiding hebben 
verzorgd. Hetzelfde geldt voor de hoofddocent en de docenten van de paralegalcursus. Ook wil het 
bestuur de examencoördinatoren, correctoren en examinatoren danken voor hun grote inzet bij het 
schriftelijk en mondeling examen. Last but certainly not least, spreekt het bestuur grote dank uit aan het 
secretariaat, en in het bijzonder de onvolprezen Monique van Schevicoven voor alle bergen die verzet 
worden en het op allerlei manieren ontzorgen van de mensen die bij de BBMM, ook als cursist betrokken 
zijn.  
 
Willem Leppink 
Voorzitter 
 
FONDATION BENELUX FORMATION PROFESSIONNELLE MANDATAIRES EN MARQUES ET MODELES  
 
La vision de la BBMM est d’assurer une formation, conclue par un examen, pour préparer les étudiants à 
l’exercice autonome de la pratique professionnelle de mandataire Benelux en marques et modèles. 
 
Composition du conseil d’administration de la fondation  
Le conseil d'administration de la Fondation FBMM est composé de Willem Leppink (président), Lidy-Anne 
Jeswiet (trésorier), Ellen Gevers (secrétaire), Milca Graver-de Looper ; Ruth Vermeire, Ralph Thomas et 
Ignace Vernimme. En mai 2019, Merel Kamp a rejoint le conseil d'administration. 
 
En 2019, la coordination journalière de l'enseignement était entre les mains des coordinateurs de la 
formation Ellen Gevers, Merel Kamp, Ruth Vermeire et Ignace Vernimme. La commission d'examen est 
composée de Milca Graver-de Looper, Erwin Haüer et Ralph Thomas. 
 
Le professeur Paul Geerts (Université de Groningen) et le professeur Marie-Christine Janssens 
(Université catholique de Louvain) sont impliqués dans la formation professionnelle en tant 
qu’enseignants principaux. 
 
L’enseignant principal pour la formation des paralegals est Annerie Beentje.  
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Outre son rôle de secrétaire au sein de la FBMM, Ellen Gevers a rejoint le conseil d'administration de la 
BMM en 2019 et fait office de personne de contact entre la FBMM et la BMM. 
 
Le secrétariat de la FBMM est assuré par Assistance Office SWAN, avec Monique van Schevicoven 
comme account manager. 
 
Formation professionnelle pour les conseils en marques et en dessins et modèles  
Formation 2018-2019 
Le 15 février 2019, 19 étudiants ont entamé la deuxième année de la formation, qui consiste en 7 
réunions pendant l'année et un examen d’entraînement facultatif en décembre.  
 
Pendant cette deuxième année, deux candidats francophones ont participé, pour lesquels des interprètes 
étaient présents pendant les cours. La FBMM est très reconnaissante à la BMM pour la contribution 
financière qui a permis la traduction de toutes les leçons.  
 
En raison de circonstances personnelles, deux candidats ont participé à l’examen oral à la fin novembre 
2019. Les autres candidats l'ont fait le 17 janvier 2020. Au total, 16 candidats ont passé l'examen oral, 
dont 3 candidats passeront l’examen de repêchage en mars 2020. 
 
Formation 2019-2020 
Un nouveau cours de formation avec 19 candidats a débuté en janvier 2019. Les étudiants suivent 28 
cours différents pendant 14 jours à différents endroits aux Pays-Bas et en Belgique. Le 6 décembre 
2019, la première année s'est terminée par un examen écrit auquel ont participé 21 candidats, dont deux 
doubleurs du cours 2018-2019. Le 21 décembre, tous les étudiants ont pu être appelés pour apprendre 
qu'ils avaient réussi l'examen écrit. La deuxième année de la formation basée sur les compétences 
commence le 14 février 2020. 
 
Formation francophone 
En 2019, un groupe de travail s'est mis au travail pour préparer une formation en langue française qui 
débutera en 2024.  En 2019, le groupe de travail était composé de Lidy-Anne Jeswiet, Marie-Christine 
Janssens, Ignace Vernimme de la FBMM et Johan Dedeckel, François Uyttenhove et Paul Maeyaert de 
la BMM. Le soutien du groupe de travail a été assuré par Monique van Schevicoven. 
 
Le groupe de travail a établi un calendrier pour les années à venir. Des contacts ont également été pris 
avec un enseignant principal potentiel et un appel a été lancé lors de la réunion d'automne de la BMM en 
novembre pour recruter des membres francophones pour le groupe de travail. Cela a donné lieu à un 
certain nombre de candidatures enthousiastes. Début 2020, une enquête sera menée pour évaluer les 
souhaits et les besoins. 
  
Modules séparés 
Une grande partie des leçons de la première année peut être suivie par des intéressés sous forme de 
module séparé. En 2019, des personnes intéressées ont demandé 20 fois au total à suivre l'un des 
cours. En 2020, les modules à suivre séparément seront à nouveau promus. 
 
Cours pour les paralegals 
En 2019, un cours pour paralegals de deux jours a de nouveau été organisé à Amsterdam avec 23 
participants. Il s'agit d'un cours de base qui donne un aperçu des formalités et des processus dans le 
cadre de la pratique des marques, ainsi que du contexte juridique à l'aide de nombreux exemples 
pratiques. 
 
Le 12 septembre, également à Amsterdam, une Masterclass pour paralegals a été organisée avec 
succès et elle a réuni 30 participants. Au cours de cet après-midi, un certain nombre de sujets d'actualité 
et pratiques ont été abordés : les marques collectives et de certification ; l'enregistrement de 
pseudonymes et autres marques de personnalités et les dénominations des variétés végétales comme 
motifs de refus absolus. 
 
Remerciements 
Cette formation est un merveilleux exemple de "pour les gens de marque, par les gens de marque". Plus 
de septante personnes apportent leur contribution, en grande partie bénévolement, pour assurer, année 
après année, une formation hautement professionnelle. Les efforts de beaucoup, également ces 
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dernières années, ont permis à la FBMM de se retrouver dans des eaux financières plus calmes, à la 
formation de se concentrer de façon équilibrée sur ce qui est important pour le métier de conseil en 
marques et en dessins et modèles, de transmettre la passion pour le métier, d’organiser toujours de 
splendides et bons examens et en plus de travailler dur pour la formation francophone. Le conseil 
d'administration doit beaucoup aux enseignants principaux Marie-Christine Janssens et Paul Geerts, 
ainsi qu'à tous les enseignants, qui ont assuré ensemble la formation professionnelle. Il en va de même 
pour l’enseignant principal et les enseignants du cours pour paralegals. Le conseil souhaite également 
remercier les coordinateurs des examens, les correcteurs et les examinateurs pour leur grand 
dévouement aux examens écrits et oraux. Enfin et surtout, le conseil d'administration tient à remercier 
vivement le secrétariat, et en particulier l'incomparable Monique van Schevicoven pour toutes les 
montagnes qu’elle déplace et tous les soucis qu’elle ôte de tant de façons aux personnes impliquées 
dans la FBMM, également en tant qu'étudiant.  
 
Willem Leppink 
Président 


